
Protokół Nr XXVI  
z obrad XXVI sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 29 października 2012 roku.!

!
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:00 w Urzędzie Gminy Pabianice.!

Na ustawowy stan Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
Nieobecny radny J. Kelnerowski oraz Przewodniczący Rady A. Jaksa, który  obecny 
był  w sesji od realizacji  pkt. 11 porządku obrad.  Lista obecności radnych stanowi 
zał. nr 1 do niniejszego protokołu.!

W sesji uczestniczyli także: Wójt Gminy H. Gajda,  Sekretarz Gminy A. Chodasewicz-
Izaszek,  Skarbnik Gminy M. Nowicka, radca prawny Urzędu Gminy A. Jankowski,  
Kierownik  ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek oraz sołtysi Gminy Pabianice 
obecni zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu.!

!
Ad. pkt 1.!

W-ce Przewodniczący Rady K. Gąsiorek otworzył obrady XXVI sesji, powitał 
przybyłych i stwierdził quorum, co stanowi prawomocność Rady do podejmowania 
uchwał.!

Przedstawił nowo zatrudnioną Sekretarz Gminy A. Chodasewicz – Izaszek, która  
funkcję Sekretarza objęła od dnia 15 października br. w związku z odejściem 
poprzedniej sekretarz J. Słubik na emeryturę.  !

Przedstawił także przybyłego na sesję przedstawiciela Kasy Rolniczego 
Ubezpieczenia Społecznego, który po przyjęciu porządku obrad przedłoży  krótką 
informację skierowaną szczególnie do sołtysów gminy  na temat zmiany ubezpieczeń 
rolniczych. !

!
Ad. pkt. 2#

Protokół z XXV sesji został przyjęty w  głosowaniu bez uwag 11 głosami za przy 2 
głosach wstrzymujących się. !

!
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Ad. pkt. 3#

Wójt Gminy H. Gajda wnioskował o zdjęcie z porządku obrad XXVI sesji  pkt. 8 dot. 
oceny możliwości i kierunków rozwoju gminy w świetle nowego planu 
zagospodarowania przestrzennego z tego względu, że wszystkie uwagi składane 
przez mieszkańców do opracowywanego studium zagospodarowania 
przestrzennego zostały przekazane  do biura projektowego i  są obecnie w trakcie 
rozpatrywania. Oceny będzie można dokonać dopiero po przekazaniu dokumentu 
do Urzędu Gminy  przez biuro projektowe. !

Ponadto Wójt wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w 
sprawach: !

- wystawienia weksla in blanco jako zabezpieczenie prawidłowej realizacji umowy o 
przyznanie pomocy finansowej na realizację operacji  „Budowa świetlicy wiejskiej 
we wsi Konin gm. Pabianice” !

- nadania Statutu Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka 
Zdrowia w Petrykozach !

- rozpatrzenia Skargi na działalność Wójta Gminy Pabianice w zakresie dowozu 
uczniów do szkół. !

Radca prawny Urzędu Gminy A. Jankowski wnioskował, aby zmienić kolejność 
podejmowania uchwał o numerach roboczych:  XXVI/R/2012 i XXVI/S/2012.!

Projektowi uchwały o numerze roboczym XXVI/S/2012 w sprawie wyrażenia zgody 
na usytuowanie obelisku nadać numer roboczy XXVI/R/2012, natomiast projektowi 
uchwały o numerze roboczym XXVI/R/2012 w sprawie wyrażenia zgody na 
udostępnienie gruntu Społecznemu Komitetowi Budowy Obelisku w Bychlewie 
nadać numer roboczy XXVI/S/2012. !

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński zapytał, czy 
byłoby zgodne z prawem  aby w projekcie uchwały o numerze roboczym XXVI/H/
2012 w sprawie rozpatrzenia wniosku zebrania wiejskiego wsi Gorzew – Okołowice 
dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w projekcie budżetu 
Gminy na rok 2013 nie określać zadań na jakie fundusz sołecki miałby być 
przeznaczany.  !

Radca prawny odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, ponieważ z ustawy o 
funduszu sołeckim wynika  konieczność wpisania zadań, w przypadku tego projektu 
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uchwały jest to rozpatrzenie wniosku, który wpłynął po ustawowo wymaganym 
terminie.  !

Więcej wniosków do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono. !

W-ce Przewodniczący Rady K. Gąsiorek poddał do głosowania zgłoszone powyżej 
wnioski o zmianę porządku obrad XXVI sesji. !

Za wnioskiem Wójta Gminy o zdjęcie z porządku obrad pkt. 8 dot. oceny możliwości 
i kierunków rozwoju gminy w świetle nowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Rada opowiedziała się w głosowaniu jednogłośnie. !

Porządek obrad z proponowanymi  zmianami przez Wójta Gminy został przyjęty w 
głosowaniu 12 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się i przedkłada się 
następująco:!

1. Otwarcie obrad XXVI sesji.!

2. Przyjęcie protokołu z XXV  sesji Rady Gminy Pabianice.!

3. Przyjęcie porządku obrad sesji.!

4. Informacja przedstawiciela Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego. !

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami.!

6. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.!

7. Informacja o przebiegu zadań inwestycyjnych przyjętych do realizacji w 2012r.!

8. Przyjęcie podstawowych wskaźników i priorytetów inwestycyjnych do 
opracowania budżetu na 2013r.!

9. Interpelacje wnioski i zapytania radnych.!

10. Podjęcie uchwał w sprawach:!

a) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 r. - XXVI/A/2012!

b) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 r. - XXVI/B/2012#

c) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 r. - XXVI/C/2012!

d) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 r. - XXVI/D/2012#

e) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 r. - XXVI/E/2012!
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f) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 r. - XXVI/F/2012!

g) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 r. - XXVI/G/2012#

h) rozpatrzenia wniosku zebrania wiejskiego wsi Gorzew-Okołowice 
dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w projekcie 
budżetu Gminy na rok 2013 - XXVI/H/2012!

i) zmian w budżecie gminy Pabianice na 2012 r.- XXVI/I/2012!

j) opłaty od posiadania psów na rok 2013 - XXVI/J/2012!

k) określenia zwolnień w podatkach lokalnych na 2013 r. - XXVI/K/2012!

l) ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz określenia 
terminu płatności i sposobu jej zapłaty - XXVI/L/2012#

ł) ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2013 - XXVI/Ł/2012#

m) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 
2013 - XXVI/M/2012!

n) uchwała zmieniająca uchwałę NR XXIV/185/2012 Rady Gminy Pabianice z 
dnia 3 września 2012 r. w sprawie wyznaczenia Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej jako podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji 
publicznej w zakresie wspierania rodziny - XXVI/N/2012  !

o) zmieniająca Uchwałę Nr XV/126/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 29 
grudnia 2011 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2012-2015- XXVI/O/2012 !

p) wystawienia weksla in blanco jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji 
umowy o przyznanie dofinansowania na realizację zadania pod nazwą 
„Budowa systemu oświetlenia hybrydowego na odcinkach dróg gminnych 
na terenie Gminy Pabianice” - XXVI/P/2012 !

r) wyrażenia zgody na usytuowanie obelisku - XXVI/S/2012!

s) wyrażenia zgody na udostępnienie gruntu Społecznemu Komitetowi 
Budowy Obelisku w Bychlewie - XXVI/R/2012!

t) utworzenia stałych obwodów głosowania - XXVI/T/2012#
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u) wystawienia weksla In blanco jako zabezpieczenie prawidłowej realizacji 
umowy o przyznanie pomocy finansowej na realizację operacji pod 
„Budowa świetlicy wiejskiej we wsi Konin m. Pabianice” – XXVI/U/2012!

w) nadania Statutu Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Petrykozach XXVI/W/2012!

z) rozpatrzenia Skargi na działalność Wójta Gminy Pabianice w zakresie 
dowozu uczniów do szkół XXVI/Z/2012 !

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.!

12.Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne. !

13. Zamknięcie obrad sesji.!

!
Ad. pkt. 4#

Przedstawiciel Kasy Rolniczego Ubezpieczenia przedstawił krótką informację na 
temat ubezpieczeń rolników, wysokości składek jak również bezpiecznych zachowań 
podczas prac w gospodarstwach rolnych, higieny pracy, zapobiegania wypadkom, 
możliwości korzystania z turnusów rehabilitacyjnych a także zmian w przepisach 
emerytalnych. !

Przedstawiciel KRUS udostępnił zainteresowanym informacje pisemne w formie 
broszur i ulotek, które stanowią także pisemne załączniki do niniejszego protokołu. !

!
Ad. pkt. 5#

!
Wójt Gminy przedstawił informację o pracy Urzędu  Gminy od ostatniej sesji. !

Informacja przedstawia się w sposób zapisany poniżej: !

„Referat Oświaty, Kultury i Sportu#

1. W związku z realizacją Rządowego programu pomocy uczniom w 2012 r. 

„Wyprawka szkolna” pomocą zostało objętych 59 uczniów. Dotacja przyznana 

dla gminy wynosi 11.505 zł.!
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2. 25 października odbyło się zebranie z dyrektorami szkół gminnych podczas 

którego  omówiono sprawy organizacyjne placówek oświatowych w tym 

m.in. planowane budżety szkół  na 2013 r.!

3. W szkołach z okazji Święta Edukacji Narodowej odbyły się uroczystości, 

podczas których Wójt Gminy wręczał nauczycielom dyplomy i nagrody.!

4. Wójt Gminy podpisał z rodzicami uczniów oraz ich opiekunami 4 umowy na 

zwrot kosztów dojazdu uczniów do szkół gminnych.!

5. Wójt Gminy podpisał umowy z nauczycielami i opiekunami sprawującymi 

opiekę  

w czasie oczekiwania dzieci na przystankach na autobus szkolny „Gimbus” i 

w czasie powrotu dzieci ze szkoły oraz w trakcie ich dowozu i odwozu.!

6. W związku z realizacją ustawy o systemie informacji dotyczącej gromadzenia  

i tworzenia bazy danych oświatowych, przekazano do Kuratorium Oświaty w 

Łodzi dane jednostkowe oraz zbiorcze raporty gminnych placówek 

oświatowych - według stanu na dzień 30 września do oddziałów szkolnych i 

przedszkolnych szkół gminnych uczęszcza 971 dzieci i młodzieży.!

7. W związku z wdrażaniem zmodernizowanego systemu informacji oświatowej 

gmina przekazała i zarejestrowała placówki oświatowe do Rejestru Szkół i 

Placówek Oświatowych.!

8. W dniu 18 października nastąpił odbiór  inwestycji pod nazwą „Modernizacja 

domu ludowego wraz z zagospodarowaniem terenu ośrodka kulturalno-

sportowego  

w Bychlewie” dofinansowanej w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2007-2013 - Odnowa i rozwój wsi. Zrealizowano m.in. 

utwardzenie terenu przed budynkiem domu ludowego i budynkiem 

sportowym, wykonano termomodernizację wraz z instalacją c.o. oraz roboty 

wykończeniowe wewnętrzne.!
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9. Na terenie OSP w Kudrowicach w dniu 19 października odbyła się impreza 

organizowana przez Gminną Radę Kobiet oraz KGW Kudrowice pod nazwą  

„święto ziemniaka” połączone z pieczeniem ziemniaków w ognisku.  !

10. W ramach współpracy z Lokalną Grupą Działania „Bud-Uj Razem”, Gmina 

Pabianice złożyła wnioski obejmujące realizację następujących przedsięwzięć:!

- budowę świetlicy wiejskiej w Hermanowie !

- organizację dożynek powiatowych w 2014 roku!

- zakup strojów reprezentacyjnych dla Gminnej Orkiestry Dętej z Górki 

Pabianickiej!

- organizację biegowej imprezy sportowo-rekreacyjnej w Piątkowisku!

!
Referat Gospodarki Komunalnej#

 Wodociągi i kanalizacja#

1. Trwają prace budowlane budowy sieci kanalizacji sanitarnej na terenie  

Piątkowiska –ul. Cynkowa – do granicy z m. Pabianice!

2. Zakończono procedurę przygotowawczą do realizacji budowy sieci 

wodociągowej w:!

- Górce Pabianickiej!

- Piątkowisku!

- Kudrowicach!

3. Trwa przegląd hydrantów przeciwpożarowych!

Eksploatowane są trzy Stacje Uzdatniania Wody (Żytowice, Górka Pabianicka  

 i Rydzyny ) które wraz z zakupem wody ze ZW i K Pabianice zaspokajają w zakresie 

jakość i ilość wody potrzeby Gminy w całości. Ewentualne przerwy w dostawie 

wody spowodowane mogą być tylko przez nagłe i niespodziewane kataklizmy (brak 

zasilania w energię elektryczną znacznej części terenu Gminy).Wszystkie awarie sieci 

usuwane są na bieżąco.!

!
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Informacja z wykonanych robót w zakresie utrzymania dróg gminnych #

Uzupełniano ubytki w nawierzchniach dróg - kruszywem drogowym i 

destruktem asfaltowym.!

1. Wykonywano koszenie poboczy dróg przy użyciu kosiarki ciągnikowej i kos 

spalinowych.!

2. Wykonano profilowanie dróg o nawierzchni szlakowo - gruntowej na terenie 

gminy Pabianice przy użyciu równiarki samojezdnej.!

3. Wykonano barierki ochronne na mostach w Szynkielewie.!

4. Złożono wniosek do Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego  

w Pabianicach o wydanie zgody na wycięcie drzew w sołectwie Hermanów, 

Rydzyny , Szynkielew i Wysieradz rosnących w pasach dróg.!

5. Przygotowano rozliczenie inwestycji „ Przebudowa drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych w miejscowości Rydzyny Potaźnia i wysłano do Urzędu 

Marszałkowskiego w celu refundacji części poniesionych kosztów.!

6. Ustawiono nowe znaki drogowe na 3 przejazdach kolejowych 

znajdujących się w ciągu dróg gminnych w Szynkielewie.!

7. Przygotowano do podpisania umowy na odśnieżanie dróg gminnych w 

sezonie zimowym 2012/2013.!

8. Wykonywano na bieżąco inne czynności związane z utrzymaniem dróg.!

!
Referat Ochrony  Środowiska i Gospodarki Nieruchomościami#

1.   Nastąpił odbiór techniczny budowy Ośrodka Zdrowia w Pawlikowicach – 

bez uwag.!

2. W dniu 29.10.2012 r. odbył się odbiór przez Nadzór Budowlany w celu 

uzyskania pozwolenia na użytkowanie.!

3. Ośrodek Zdrowia w Pawlikowicach jest monitorowany i chroniony.!

4. Przetarg na sprzedaż budynku w Górce Pabianickiej nie doszedł do skutku, 

nie zgłosił się żaden oferent.!
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5. Rozpoczęto wdrażanie nowego systemu gospodarowania odpadami. W 

najbliższych dniach do Biura Rady złożone zostaną projekty stosownych 

uchwał w tej sprawie.!

6. Finalizowana jest akcja usuwania eternitu.!

Na podstawie materiałów Urzędu Gminy!

przygotowała A. Chodasewicz-Izaszek”!

!
Radny Ł. Drewniak zapytał w sprawie dotyczącej przetargu na sprzedaż budynku 
byłej  „agronomówki” w Górce Pabianickiej, który nie doszedł do skutku z uwagi na 
to, iż nie zgłosił się żaden oferent. !

Wójt odpowiedział, że w chwili obecnej pozostanie sytuacja taka jak jest a na wiosnę 
przyszłego roku zostanie ogłoszony ponownie przetarg i cena wywoławcza powinna 
być  odpowiednio obniżona  o jakieś procenty. !

!
Ad. pkt. 6#

Przewodniczący Komisji przedkładali informacje o pracy Komisji między sesjami.!

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński 
poinformował, że Komisja miedzy sesjami odbyła dwa posiedzenia. !

Na jednym z posiedzeń Komisja zajmowała się tematem odwiertu realizowanego w 
roku 2009 i 2010 przez PGE Bełchatów na terenie Gminy Pabianice w Jadwininie. 
Komisja wystosowała wniosek do Wójta Gminy o wystąpienie do PGE o przekazanie 
dokumentacji odwiertu i poinformowania, że jesteśmy zainteresowani pozyskaniem 
otworu. !

Na drugim posiedzeniu Komisja analizowała działania  Gminy Pabianice w zakresie 
współpracy z LGD BUD-UJ RAZEM, analizowała działania gminy Pabianice w 
zakresie pozyskiwanych funduszy zewnętrznych. Komisja omówiła także   materiały  
na sesję.!

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański odbyła między sesjami jedno 
posiedzenie, które było kontrolą wybranych Ochotniczych Straży Pożarnych w 
zakresie wydatkowania środków z budżetu gminy. !!
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Komisja do kontroli wybrała jednostkę OSP w Kudrowicach i OSP w Pawlikowicach. !!
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że 
Komisja której przewodniczy odbyła między sesjami jedno posiedzenie na którym 
przyjęła  informację  o realizacji planowanych inwestycji i remontów na terenie 
Gminy Pabianice w 2012r., zapoznała się z informacją na temat prac nad studium 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice.!!
Zapoznała  się także z wnioskami złożonymi do projektu budżetu Gminy Pabianice 
na rok 2012.!!
W sprawach  różnych omówiła projekty uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy. !!
Przewodniczący Komisji Samorządowo–Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak 
poinformował, że Komisja, której przewodniczy  między sesjami odbyła jedno 
posiedzenie, na którym zapoznała się ze stanem  bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie Gminy Pabianice z uwzględnieniem ruchu drogowego.!!
Komisja wypracowała wniosek o przeznaczenie 500 zł na elementy odblaskowe, 
które policja mogłaby rozdawać rowerzystom i pieszym podczas prowadzonych 
akcji drogowych. !!
Komisja zapoznała się także z materiałami na najbliższą sesję Rady Gminy. 
Rozpatrzyła skargę na działalność Wójta Gminy Pabianice w zakresie dowozu 
uczniów do szkół. Komisja w tym temacie wypracowała  stosowny projekt uchwały, 
który został wprowadzony do porządku obrad sesji i będzie  przedkładany Radzie 
Gminy. !

!
Ad. pkt. 7#

Wójt Gminy H. Gajda przedłożył informację o przebiegu zadań inwestycyjnych 
przyjętych do realizacji w 2012 roku. Informacja pisemna stanowi zał. nr 3 do 
niniejszego protokołu. !

Nie zgłoszono uwag ani zapytań. !

!
!
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Ad. pkt. 8#

Wójt Gminy przedstawił wskaźniki i priorytety inwestycyjne do opracowania 
budżetu na 2013 rok. Informacja pisemna na powyższy temat stanowi zał. nr 4 do 
niniejszego protokołu. !

Nie zgłoszono uwag ani zapytań. !

!
Ad. pkt. 9#

Interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłoszono.!

W–ce Przewodniczący Rady K. Gąsiorek ogłosił kilkuminutową przerwę w 
obradach. !

!
Ad. pkt. 10#

!
Po przerwie W-ce Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 
realizacji porządku obrad.!

Stwierdził, że na sali obrad jest 12 radnych. !

W–ce  Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały o nr roboczym XXVI/A/
2012, co stanowi zał. nr 6. !

Skarbnik Gminy Pabianice poinformowała, że w §4 zmieni się kwota, ponieważ 
powinny być też ujęte odsetki umowne, które trzeba będzie uiszczać. Ta kwota to 1 
195 900 zł.!

Do powyższej uchwały pytanie zadał radny A. Skawiński, który chciał się 
dowiedzieć, czy uchwała ta ostatecznie reguluje kwestię wypłaty odszkodowania za 
przejęty grunt pod budowę drogi ekspresowe S-8 oraz co było przedmiotem 
darowizny i czy gmina Dłutów była stroną postępowania.!

Wójt odpowiedział, że przedmiotem darowizny była cała nieruchomość, a gmina 
Dłutów nie była stroną postępowania.!

Więcej pytań nie zgłaszano. Uchwała Nr XXVI/203/2012 została przyjęta w 
głosowaniu jednomyślnie.!
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Kolejnym projektem uchwały, który został przedstawiony był projekt o nr roboczym 
XXVI/B/2012, co stanowi zał. nr 7.!

Radny A. Skawiński przypomniał o informacji, która miała zostać przedstawiona 
przez dyrektor szkoły w Bychlewie w zakresie wydatków, które miały być pokryte z 
rezerwy oświatowej.!

Skarbnik Gminy Pabianice przedstawiła wyjaśnienie dyrektor szkoły w Bychlewie 
zawarte w piśmie, które stanowi załącznik nr 8 do protokołu.!

Radny Ł. Drewniak zapytał, dlaczego pismo dyrektor szkoły opatrzone jest datą 
5.10.2012 r. skoro zostało przekazane po posiedzeniu Komisji Gospodarczo-
Finansowej.!

Skarbnik odpowiedziała, że prawdopodobnie uznano, iż jest to pismo uzupełniające 
i opatrzone zostało datą wystawienia pierwszego pisma wyjaśniającego daną 
kwestię.!

W związku z wątpliwościami radnych dotyczącymi prawidłowości budżetu szkoły 
w Bychlewie, Kierownik M. Wieczorek zauważył, że należałoby się przyjrzeć 
budżetom innych szkół, ponieważ rezerwa była przeznaczona na podwyżki dla 
nauczycieli, a w obecnej chwili tylko szkoła w Bychlewie wystąpiła o środki z 
rezerwy.!

Radny M. Muszczak zauważył również, że w przypadku szkół nie da się 
wszystkiego przewidzieć.!

Ostatnie pytanie zadał radny A. Skawiński, który chciał wiedzieć, jaki budżet ma 
szkoła w Bychlewie. Skarbnik odpowiedziała, że ponad milion złotych.!

Więcej pytań nie zgłoszono. Za przyjęciem uchwały Nr XXVI/204/2012 
opowiedziało się 9 radnych, 3 wstrzymało się od głosu.!

Do przedstawionego przez W-ce Przewodniczącego projektu uchwały o nr roboczym 
XXVI/C/2012, który  stanowi zał. nr 9 pytań nie zgłaszano. Uchwała Nr XXVI/
205/2012 została przyjęta w głosowaniu jednomyślnie. !

Następnie W-ce Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały o nr roboczym 
XXVI/D/2012 stanowiący zał.  nr 10.!

Radny A. Skawiński, w związku z przedstawioną uchwałą chciał wiedzieć o jaki 
materiał, wyposażenie i wykaszarkę  chodzi oraz jakie kwoty mają być na nie 
przeznaczone.!

��� !12



Wójt stwierdził, że konkretne kwoty zostaną podane, gdy Rada przyjmie uchwałę.!

Za przyjęciem  uchwały Nr XXVI/206/2012 radni głosowali jednomyślnie.!

Do przedstawionego projektu uchwały o nr roboczym XXVI/E/2012, który stanowi 
zał. nr 11, pytań nie zgłoszono. Uchwała Nr XXVI/207/2012 została przyjęta w 
głosowaniu jednomyślnie.!

Kolejnym projektem uchwały, który został przedstawiony to projekt o nr roboczym 
XXVI/F/2012 stanowiący  zał. nr 12.!

Radny A. Skawiński złożył wniosek formalny by rozdzielone zostały kwestie 
dotyczące oświaty i wychowania oraz kwestie dotyczące zakupu oleju opałowego i 
w związku z tym, aby stworzone zostały dwie odrębne uchwały. Są to bowiem dwie 
różne, odrębne kwestie.!

Radny H. Szafrański zaproponował, by głosować oddzielnie każdy paragraf, zamiast 
tworzyć dwie odrębne uchwały.!

W-ce Przewodniczący  poddał pod głosowanie wniosek formalny. Za rozdzieleniem 
projektów uchwał opowiedziały się 4 osoby, przeciw było 8 głosów.!

Więcej pytań nie było. Za Uchwałą Nr XXVI/208/2012 opowiedziało się 8 osób, przy 
4 głosach wstrzymujących.!

Do przedstawionego przez W-ce Przewodniczącego projektu uchwały o nr roboczym 
XXVI/G/2012, co stanowi zał. nr 13, nie zgłaszano pytań. Uchwała Nr XXVI/
209/2012 została przyjęta w głosowaniu jednomyślnie.!

Następnym projektem uchwały przedstawionym przez W-ce Przewodniczącego był 
projekt o nr roboczym XXVI/H/2012, co stanowi zał. nr 14. !

W związku z wątpliwościami zgłaszanymi przez radnych m.in. na posiedzeniu 
Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju, radny Ł. Drewniak zapytał, czy można 
zastąpić w §1 słowo „uwzględnić” słowem „przyjąć”.!

Mecenas A. Jankowski udzielił odpowiedzi twierdzącej.!

Kolejne pytanie skierowane do sołtys wsi Gorzew-Okołowice Bożeny Wójcik-Fater, 
zadał radny A. Skawiński, który chciał się dowiedzieć, w którym miejscu ma być 
ustawiona wiata przystankowa, o której mowa we wniosku oraz czy właściciel 
gruntu wyraził bądź nie wyraził zgody na ustawienie tej wiaty.!

!
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Sołtys wsi Gorzew-Okołowice odpowiedziała, że Zebranie Wiejskie chciałoby 
ustawić wiatę w miejscu, gdzie autobus szkolny zawraca, tj. na placu przed OSP w 
Gorzewie, jednak Zarząd OSP nie wyraził na to zgody. Sołtys poinformowała, że 
taka sytuacja zdarza się nie pierwszy raz, ponieważ już kilkakrotnie fundusz sołecki 
przepadł z powodu braku współpracy ze strony Zarządu.  !

Radni chcieli się również dowiedzieć, czy nie ma innej możliwości niż tylko 
ustawienie wiaty przystankowej, np. udostępnienie pomieszczeń, w których 
znajdował się sklep oraz czy Rada Gminy nie zostanie uwikłana w konflikt z 
Zarządem OSP jeżeli przyjmie uchwałę.!

Mecenas A. Jankowski stwierdził, że Rada nie rozpatruje w tej chwili wniosku, a 
jedynie decyduje o jego przyjęciu po terminie.!

Głos w dyskusji zabrał także sołtys wsi Kudrowice, który stwierdził, że 
udostępnienie pomieszczeń OSP, bądź pomieszczeń, w których znajdował się sklep 
wiąże się z koniecznością zatrudnienia osoby, która dbałaby o nie, dlatego nie ma w 
tej sprawie prostego rozwiązania.!

Zastępca Przewodniczącego K. Gąsiorek zakończył dyskusję i przeszedł do 
głosowania nad wnioskiem radnego Ł. Drewniaka, by zamienić w §1 słowo 
„uwzględnić” słowem „przyjąć”.!

Radni przyjęli wniosek jednomyślnie.!

Następnie Rada Gminy głosowała nad przyjęciem projektu uchwały. Radni przyjęli 
uchwałę Nr XXVI/210/2012 w głosowaniu jednomyślnie.!

Do przedstawionych przez Zastępcę Przewodniczącego projektów uchwał o nr 
roboczych XXVI/I/2012, XXVI/J/2012, XXVI/K/2012, które stanowią zał. nr 
15,16,17, nie zgłaszano pytań. Uchwały Nr XXVI/211/2012, XXVI/212/2012, XXVI/
213/2012 zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdym z 
projektów uchwał jednomyślnie.!

Kolejnym projektem uchwały przedstawionym przez Zastępcę Przewodniczącego 
był projekt o nr roboczym XXVI/L/2012, co stanowi zał. nr 18. !

Radny A. Skawiński zapytał jak należy rozumieć §1 ust. 3 projektu uchwały, tj. 
wysokość dziennej opłaty targowej nie może przekroczyć kwoty 757,79 zł.!
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Mecenas A. Jankowski odpowiedział, że tak stanowi ustawa. Według niego należy to 
rozumieć w ten sposób, że po zsumowaniu opłat przy sprzedaży w określony 
sposób, opłata łącznie nie może przekraczać 757,79 zł.!

Pytanie zadał również radny P. Kociołek, który chciał się dowiedzieć, czy sprzedaż 
np. warzyw na własnej działce podlega tej uchwale. !

Mecenas A. Jankowski: uchwała dotyczy sprzedaży na targowiskach, a nie 
prywatnych posesjach.!

Dalszych pytań nie zgłaszano. Rada przyjęła uchwałę Nr XXVI/214/2012 w 
głosowaniu jednomyślnie.!

Następnym przedstawionym projektem uchwały był projekt o nr roboczym XXVI/
Ł/2012, co stanowi zał. nr 19.!

!
Pytanie do projektu uchwały zadał radny A. Skawiński, który chciał się dowiedzieć 
jaka jest stawka podatku od nieruchomości pod jeziorami, zajętych na zbiorniki 
wodne retencyjne lub elektrowni wodnych poniżej 1 ha.!

W-ce Przewodniczący K. Gąsiorek odpowiedział, że w takim przypadku, także gdy 
chodzi o inną powierzchnię niż w/w, stawka jest taka sama jak za grunt, na którym 
zbudowano dany zbiornik, bez zarybienia.!

Dalszych pytań nie zgłaszano. Uchwała Nr XXVI/215/2012 została przyjęta w 
głosowaniu jednomyślnie.!

Kolejnymi projektami uchwał przedstawionymi przez W-ce Przewodniczącego były 
projekty o nr roboczych XXVI/M/2012, XXVI/N/2012, XXVI/O/2012 i XXVI/P/
2012, które stanowią zał. nr 20, 21, 22 i 23 do protokołu. Uchwały o Nr XXVI/
216/2012, XXVI/217/2012, XXVI/218/2012 i XXVI/219/2012 zostały przyjęte w 
głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdym z projektów uchwał  
jednomyślnie.!

Następnym projektem uchwały przedstawionym przez W-ce Przewodniczącego był 
projekt o nr roboczym XXVI/R/2012, co stanowi zał. nr 24.!

Radny A. Skawiński poprosił, by przedstawiciel Społecznego Komitetu Budowy 
Obelisku przybliżył na czym projekt ma polegać i jak ma wyglądać obelisk.!
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Przedstawiciel Społecznego Komitetu Budowy Obelisku, radny P. Kociołek, wyjaśnił, 
że podczas II wojny światowej zestrzelony został przez Niemców 2.09.1939 r. polski 
lotnik z dywizjonu lwowskiego, któremu pomocy udzieliło dwóch mieszkańców 
Bychlewa – Bonifacy Perkowski i Stanisław Muszczak. Lotnik przeżył wojnę, 
natomiast jeden z mieszkańców wsi został zastrzelony przez Niemców, a drugi 
zamęczony w obozie koncentracyjnym w Dachau. Obelisk ma upamiętniać tych 
dwóch bohaterów. Ma być usytuowany między wejściami do budynku świetlicy w 
Bychlewie. Ma tam być również krzyż, jako symbol śmierci, znak nadziei – znak „V” 
z godłem Polski, tablica upamiętniająca oraz urny, w których znajdować będzie się 
ziemia ze Smoleńska i Katynia.!

Radny A. Skawiński zapytał, jaki związek ze śmiercią tych dwóch mieszkańców 
Bychlewa zamordowanych przez Niemców ma zbrodnia dokonana w Katyniu oraz 
katastrofa smoleńska.!

Radny P. Kociołek: mieszkańcy chcą upamiętnić również te wydarzenia.!

Radny A. Skawiński w tym miejscu zapewnił, że nie jest przeciwnikiem krzyża. 
Wyraził jednak opinię, że zbyt częste używanie tego symbolu może zatracić jego 
znaczenie, wartość.!

Radny P. Kociołek stwierdził, że wszędzie tam, gdzie upamiętnia się ofiary 
jakichkolwiek wydarzeń, symbol krzyża się pojawia. Również historia państwa 
polskiego rozpoczyna się od krzyża.!

Po tej wypowiedzi radny odczytał tekst, jaki ma się znaleźć na tablicy zamieszczonej 
na obelisku.!

Tekst stanowi pisemny załącznik do niniejszego protokołu. !

Dodał również, że po zawieszeniu tablicy mogą się pojawić jeszcze inne osoby, które 
zostały zamordowane przez hitlerowców, a które w obecnej chwili są nieznane.!

Głos w dyskusji zabrał również radny M. Muszczak, który stwierdził, że krzyż to 
ważny symbol wyrażenia wiary, który powinien być obecny w życiu codziennym 
oraz W-ce Przewodniczący K. Gąsiorek, który dodał, że upamiętnieni powinni zostać 
wszyscy mieszkańcy gminy, którzy zostali zamordowani podczas II wojny 
światowej. !

W tym miejscu radny A. Skawiński zapytał, jakie są koszty budowy obelisku.!
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Radny P. Kociołek: projekt to ok. 5000 zł, tablica 5000 zł, cegła ok. 2000 zł, 
kolumienka ok. 800 zł,  urny to wydatek rzędu 400 zł/szt – już zostały zakupione, a 
fundamenty zostaną wykonane w czynie społecznym.!

Radna J. Szafran chciała wiedzieć, czy są jacyś sponsorzy.!

Radny P. Kociołek odpowiedział, że częściowo tak.!

Głos zabrał również sołtys wsi Bychlew J. Błoch, który zaapelował do radnego A. 
Skawińskiego, by radny uszanował wolę mieszkańców, ich wolność i demokrację. 
Stwierdził także, że jest zwolennikiem tego, by i w innych wsiach uczczono pamięć 
ich mieszkańców.!

W-ce Przewodniczący odparł zarzut sołtysa J. Błocha stwierdzając, że radny A. 
Skawiński nie był przeciwko woli mieszkańców Bychlewa, a jedynie zabrał głos w 
dyskusji mając do tego prawo.!

Więcej uwag nie zgłaszano. Za przyjęciem uchwały Nr XXVI/220/2012 
opowiedziało się 9 radnych, przy 3 głosach wstrzymujących.!

Następnym projektem uchwały przedstawionym przez W-ce Przewodniczącego był 
projekt o nr roboczym XXVI/S/2012, co stanowi zał. nr 25. Za  przyjęciem uchwały 
Nr XXVI/221/2012  opowiedziało się 9 radnych, przy 3 głosach wstrzymujących.!

Do przedstawionych projektów uchwał o nr roboczych XXVI/T/2012, XXVI/U/2012 
i XXVI/W/2012, które stanowią zał. nr 26, 27 i 28 do protokołu, pytań nie zgłoszono. 
Uchwały Nr XXVI/222/2012, XXVI/223/2012 i XXVI/224/2012  zostały przyjęte w 
głosowaniu przeprowadzonym odrębnie-  jednomyślnie.!

Ostatnim projektem uchwały przedstawionym przez W-ce Przewodniczącego był 
projekt o nr roboczym XXVI/Z/2012, co stanowi zał. nr 29.!

Kierownik M. Wieczorek przeczytał uzasadnienie do projektu uchwały, które miało 
wyjaśnić radnym na czym polegał problem, w wyniku którego złożono skargę na 
Wójta.!

Po wysłuchaniu uzasadnienia radni wspólnie uznali skargę za bezzasadną i przyjęli 
uchwałę. Za przyjęciem uchwały Nr XXVI/225/2012 opowiedziało się 11 radnych 
przy 1 głosie wstrzymującym. !

!
!
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Ad. 11.#

Na sesję przybył Przewodniczący Rady A. Jaksa. !

W–ce Przewodniczący poinformował, że do biura rady wpłynęły odpowiedzi i 
pisma w sprawie kosztów rozbiórki tzw. starej szkoły w Pawlikowicach, co stanowi 
zał. nr 30 do protokołu oraz informacja Wójta Gminy Pabianice dla Rady Gminy 
Pabianice dotycząca oświadczeń majątkowych, co stanowi zał. nr 31.!

!
Ad. 12.#

Radny P. Kociołek zobowiązał się, że w związku z tym, że teren przed świetlicą w 
Bychlewie jest niezagospodarowany, to on stworzy projekt architektoniczny.!

Przewodniczenie obradom przejął Przewodniczący Rady A. Jaksa, poinformował o 
zaproszeniu na uroczystość 11 listopada, co stanowi zał. nr 32. Do pocztu 
sztandarowego zgłosili się radni:  radny M. Muszczak, radna M. Lubowicka i radna 
A. Marciniak.!

Radny A. Skawiński podziękował za umieszczenie tabliczek z nazwami ulic w 
Pawlikowicach.!

Więcej wniosków, komunikatów, spraw różnych nie było.!

!
Ad. 13.#

Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXVI sesji Rady Gminy. !

Obradom sesji przewodniczył:  
Przewodniczący Rady Gminy  

dr Arkadiusz Jaksa!

!
!
Protokołowały:  
Urszula Czerwonka  
Andżelika Miszewska !

!
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